

食品政策与法规月报(八月)

Food Industry Policy and Regulation Newsletter (August 2018)



2018-8-31

技术支持中食安信(北京)信息咨询有限公司 Technical Support Antion (Beijing) Information Consulting Co.,Ltd.

目录 Table of Contents

标法动态	1
海关总署农业农村部公告 2018 年第 99 号 (关于防止保加利亚小反刍兽疫传入我国的公告	-
国务院关税税则委员会关于对原产于美国的部分进口商品(第二批)加征关税的公告 关于加强非洲猪瘟疫情防控工作的警示通报	1
关于加强非洲指温疫情的拴工作的警示通报	
三定方案:海关总署职能配置、内设机构和人员编制规定	
政府监管	2
国家认监委更新爱尔兰肉类冷库企业在华注册名单	2
市场监管总局关于 17 批次食品不合格情况的通告〔2018 年第 23 号〕	
农业农村部办公厅关于 2018 年上半年畜禽及蜂产品兽药残留监控检测结果的通报	
风险预警	2
新西兰塔斯曼地区首次发生牛支原体感染	2
内蒙古发现疑似牛炭疽疫情	2
美国召回受大肠杆菌污染的牛肉产品	2
行业资讯	3
因持续亏损,福成股份拟出售肉牛养殖及屠宰加工业资产	3
上半年全国畜牧业生产形势总体向好畜产品供应充足	3
珠海建成首个进口肉类指定口岸查验场	3
羊肉价格上涨趋势明显供不应需是主因	3
1-6 月我国肉类总进口量超 200 万吨同比增幅达 3.8%	3
肉牛产业蓄势待发	
旱灾致澳洲牛羊屠宰率陡升未来两年供应量承压	
前七个月巴西出口牛肉 35 亿美元中国进口近一半	
致 2500 余只羊死亡澳最大活羊出口商失去出口执照	
伊赛牛肉 2018 上半年营收 8.32 亿元净利 40,105,675 元	
俄中就外贝加尔肉类出口问题进行商谈	
【解读】三定方案:海关总署职能配置、内设机构和人员编制规定	
STANDARDS & REGULATIONS	6
GACC MOA ORDER 99 OF 2018 (ANNOUNCEMENT ON PREVENTING THE INTRODUCTION OF THE	
SMALL RUMINANT ANIMAL EPIDEMIC TO CHINA)	
THE ANNOUNCEMENT OF THE STATE COUNCIL TARIFF COMMISSION ON THE ADDITIONAL TARIFFS	
CERTAIN IMPORTED GOODS (SECOND BATCH) ORIGINATING IN THE UNITED STATES	
WARNING ON STRENGTHENING THE PREVENTION AND CONTROL OF AFRICAN SWINE FLU	
WARNING NOTICE ON STRENGTHENING THE PREVENTION AND CONTROL OF ANTHRAX EPIDEMIC	6
THE STRUCTURE AND FUNCTIONS: FUNCTIONS, INTERNAL INSTITUTIONS AND STAFFING	
REGULATIONS OF GACC	7
GOVERNMENT SUPERVISION	7

CNCA UPDATED IRELAND MEAT REFRIGERATOR ENTERPRISES REGISTRATION LIST IN CHINA
SAMR NOTIFICATION ON 17 BATCHES OF UNQUALIFIED FOOD [No.23 of 2018]
MINISTRY OF AGRICULTURE AND RURAL AFFAIRS OFFICE NOTIFICATION ON THE RESULTS OF
MONITORING AND TESTING OF VETERINARY DRUG RESIDUES IN LIVESTOCK AND BEE PRODUCTS IN
THE FIRST HALF OF 20187
FOOD RISKS & ALERTS
Mycoplasma Bovis Infection Was First Confirmed in Tasman District of New Zealand8
SUSPECTED BOVINE ANTHRAX EPIDEMIC WAS FOUND IN INNER MONGOLIA
Us Recalls Beef Products Contaminated with E. coli
INDUSTRY NEWS8
DUE TO CONTINUOUS LOSSES, FUCHENG GROUP PLANS TO SELL BEEF CATTLE BREEDING AND
SLAUGHTERING PROCESSING INDUSTRIAL ASSETS
THE ANIMAL HUSBANDRY PRODUCTION SITUATION IS GENERALLY GOOD IN THE FIRST HALF OF THE
YEAR IN CHINA, AND THE SUPPLY OF LIVESTOCK PRODUCTS ARE AMPLE
ZHUHAI SET UP THE FIRST DESIGNATED PORT INSPECTION FIELD FOR IMPORTED MEAT
THE RISING TREND OF MUTTON PRICE IS OBVIOUS, THE MAIN REASON IS THAT THE SUPPLY IS NOT
ADEQUATE TO THE DEMAND
THE TOTAL IMPORT OF MEAT EXCEEDS 2 MILLION TONS FROM JANUARY TO JUNE, AN INCREASE OF
3.8% Year on year
THE BEEF CATTLE INDUSTRY IS GAINING MOMENTUM
THE DROUGHT HAS LED TO AN UPSURGE OF SLAUGHTER RATIO FOR CATTLE AND SHEEP IN
AUSTRALIA, AND THE SUPPLY IS UNDER PRESSURE FOR THE NEXT TWO YEARS10
IN THE FIRST SEVEN MONTHS, BRAZIL EXPORTED \$3.5 BILLION OF BEEF AND CHINA IMPORTED
NEARLY HALF
MORE THAN 2,500 SHEEP HAVE DIED AND AUSTRALIA'S LARGEST LIVE SHEEP EXPORTER HAS LOST
ITS EXPORT LICENSE
The Revenue of Yisai Beef in the First Half of $2018\mathrm{Was}832\mathrm{Million}$ Yuan, with a Net
Profit of 40,105,675 Yuan
RUSSIA AND CHINA ARE HOLDING TALKS ON THE EXPORT OF MEAT FROM BAIKAL10
[Interpretation] The Structure and Functions : Functions, Internal Institutions and
STAFFING REGULATIONS OF GACC
ABOUT ANTION 12

标法动态

海关总署农业农村部公告 2018 年第 99 号 (关于防止保加利亚小反刍兽疫传入我国的公告)

公告包括禁止直接或间接从保加利亚输入牛、羊及其相关产品,停止签发相关《进境动植物检疫许可证》,撤销已经签发的《进境动植物检疫许可证》等。本公告内容自发布之日起执行。(兰州海关 2018-08-02)

http://www.customs.gov.cn/lanzhou_customs/553124/553125/1953131/index.html

国务院关税税则委员会关于对原产于美国的部分进口商品(第二批)加征关税的公告

国务院关税税则委员会决定对原产于美国的 5207 个税目进口商品加征关税。其中加征关税的商品包括鲜或冷的带骨绵羊肉、其他制作或保藏的牛肉、杂碎及血等。(财政部 2018-08-03)

http://gss.mof.gov.cn/zhengwuxinxi/zhengcefabu/201808/t20180803_2980950.html

关于加强非洲猪瘟疫情防控工作的警示通报

通报中指出要加强对来自非洲猪瘟疫区国家(地区)的进境寄递物和旅客携带物查验,一旦发现猪、野猪及其产品,一律作退回或销毁处理。(海关总署 2018-08-03) http://www.customs.gov.cn/customs/jyjv/dzwjyj/jsxx/1954907/index.html

关于加强炭疽疫情防控工作的警示通报

此次通报涉及产品为牛、羊及相关产品。预警措施包括:加强供港澳活动物的日常巡查和监管、加强进境动物检疫隔离场的监督管理和充分发挥动物疫情联防联控工作机制的作用等。(海关总署 2018-08-16)

http://www.customs.gov.cn/customs/jyjy/dzwjyjy/jsxx/1966242/index.html

三定方案:海关总署职能配置、内设机构和人员编制规定

海关总署成立自贸区和特殊区域发展司。牵头拟订自由贸易区等海关特殊监管区域发展规划、监管制度,承担自由贸易区等海关特殊监管区域的设立和事中事后监督工作。本规定自 2018 年 7 月 30 日起施行。(非官方渠道)

http://weixin.antionchina.com/Index/View?aid=DqC

政府监管

国家认监委更新爱尔兰肉类冷库企业在华注册名单

2017年8月7日,国家认监委批准 Anglo Beef Processors Ireland UC T/A ABP Clones 在 华注册资格,注册品种为冷冻猪肉及可食用副产品。(国家认监委 2018-08-07) http://www.cnca.gov.cn/ywzl/gjgnhz/jkzl/imports-list/Coldstorage/Ireland20180807.pdf

市场监管总局关于 17 批次食品不合格情况的通告〔2018 年第 23 号〕

肉制品 131 批次,不合格样品 2 批次。原因为菌落总数不合格。(国家市场监管总局 2018-08-14)

http://samr.saic.gov.cn/tg/201808/t20180814_275548.html

农业农村部办公厅关于 2018 年上半年畜禽及蜂产品兽药残留监控检测结果的通报

检测的 3265 批畜禽产品样品中 ,合格 3265 批 ,合格率 100%。(农业农村部 2018-08-29) http://www.moa.gov.cn/govpublic/SYJ/201808/t20180829 6156498.htm

风险预警

新西兰塔斯曼地区首次发生牛支原体感染

2018年8月14日,新西兰初级产业部(MPI)发布生物安全通告,塔斯曼地区首次发生牛支原体感染。(新西兰初级产业部 2018-08-14)

 $\underline{https://www.mpi.govt.nz/news-and-resources/media-releases/mycoplasma-bovis-confirmed-in-tasman-district/}$

内蒙古发现疑似牛炭疽疫情

内蒙古通辽市科尔沁区大林镇胜利村发生家畜不明原因死亡,经通辽市疫控中心诊断为 疑似炭疽病。(中国新闻网 2018-08-14)

http://www.chinanews.com/sh/2018/08-14/8599225.shtml

美国召回受大肠杆菌污染的牛肉产品

Cargill Meat Solutions 正在召回大约 2.5288 万磅碎牛肉产品,因为这些碎牛肉产品可能

受到了大肠杆菌 O157:H7 的污染。(美国农业部 2018-08-23)

 $\frac{https://origin-www.fsis.usda.gov/wps/portal/fsis/topics/recalls-and-public-health-alerts/recall-case}{-archive/archive/2018/recall-069-2018-release}$

行业资讯

因持续亏损, 福成股份拟出售肉牛养殖及屠宰加工业资产

福成股份发布公告, 称拟出售肉牛养殖及屠宰加工业相关资产及业务, 主要原因是该行业处于持续亏损状态, 通过对亏损产业处置, 预计每年可减少亏损约 1500 万元。(新京报 2018-07-31)

http://www.bjnews.com.cn/food/2018/07/31/497566.html

上半年全国畜牧业生产形势总体向好畜产品供应充足

今年上半年,畜牧业生产调整区域布局、优化生产结构,生产形势总体趋于好转,畜产品供求关系有所改善,价格季节性回落后开始逐步回升,养殖效益稳步提高。(中国畜牧网2018-08-03)

http://www.chinafarming.com/axfwnh/2018/08/03/5702991272.shtml

珠海建成首个进口肉类指定口岸查验场

经海关总署资料审核、现场检查、问题整改和后续验证,珠海首个进口肉类指定口岸冷链查验和储存一体化设施已于7月底在珠海保税区高盛冷链物流有限公司正式启用。(珠江晚报 2018-08-05)

http://zjwb.hizh.cn/html/2018-08/05/content_49579_314818.htm

羊肉价格上涨趋势明显供不应需是主因

据农业农村部市场与经济信息司对全国 480 个集贸市场的定点监测数据显示,全国羊肉平均价格 50.36 元/公斤,与去年同期相比上涨 24.1%。羊肉价格呈现上涨走势。(央广网 2018-08-07)

http://country.cnr.cn/market/20180807/t20180807 524325522.shtml

1-6 月我国肉类总进口量超 200 万吨同比增幅达 3.8%

上半年我国肉品进口总量超 200 万吨,猪肉、牛肉进口总量占主导。根据海关统计数据显示,今年 6 月肉类进口量达到 34 万吨,同比增长 14.3%;1-6 月,我国肉类进口总量为

214.5 万吨,同比增长 3.8%。(中国饲料行业信息网 2018-08-07)

http://www.feedtrade.com.cn/livestock/poultry/2243497.html

肉牛产业蓄势待发

我国肉牛产业面临国内牛肉需求量日益增加、外来低价牛肉冲击不断加大的挑战,亟须探索出一条新的发展之路。(中国科学报 2018-08-08)

http://news.sciencenet.cn/sbhtmlnews/2018/8/337924.shtm?id=337924

旱灾致澳洲牛羊屠宰率陡升未来两年供应量承压

根据澳洲肉类与畜牧业协会发布的"牛业预测",持续干旱的情况,再加上保留用于繁殖的小母牛减少,已使2018年澳洲牛屠宰预测量上调至780万头,比2017年总量增加9%。(澳华财经在线2018-08-09)

http://www.acbnews.com.au/industrynews/20180809-26495.html

前七个月巴西出口牛肉 35 亿美元中国进口近一半

巴西农业、牧业及食品供应部(Mapa)公布的数据显示,今年前七个月巴西共出口了 35 亿美元的牛肉,同比增长了 11.1%,其中中国的进口额就占到了近一半。(南美侨报网 2018-08-20)

http://www.br-cn.com/news/br_news/20180820/114220.html

致 2500 余只羊死亡澳最大活羊出口商失去出口执照

澳大利亚联邦农业和水利部证实,活羊出口公司 Emanuel Exports 因运输致 2500 余只活羊死亡,目前该公司已失去了出口许可执照。(中国新闻网 2018-08-22) http://cul.chinanews.com/gj/2018/08-22/8607461.shtml

伊赛牛肉 2018 上半年营收 8.32 亿元净利 40,105,675 元

伊赛牛肉近日公布的 2018 年半年报显示,截至 2018 年 6 月 30 日,企业实现营收 8.32 亿元;归属于挂牌公司股东的净利润为 40,105,675 元。(挖贝网 2018-08-22) http://www.wabei.cn/n/201808/2321885.html

俄中就外贝加尔肉类出口问题进行商谈

新闻处称,双方同意尽快准备关于俄罗斯联邦和中国禽肉及乳制品供货兽医卫生条款的

文件予以签署。此外,双方还谈到了一个重要的问题,即发展通过外贝加尔斯克—满洲里国际汽车通行口岸出口俄罗斯食品和农产品的问题,其中包括牛肉、猪肉、羊肉、禽肉,以及肉制品。(俄罗斯卫星通讯社 2018-08-24)

http://sputniknews.cn/economics/201808241026205489/

【解读】三定方案:海关总署职能配置、内设机构和人员编制规定

近日,海关总署三定方案确定。方案明确将成立自贸区和特殊区域发展司,牵头拟订自由贸易区等海关特殊监管区域发展规划、监管制度,承担自由贸易区等海关特殊监管区域的设立和事中事后监督工作。中食安信认为,此举将从两个方面对跨境、自贸区等造成影响。

- 1. 跨境、自贸区等进口渠道将纳入监管,准入产品清单将会得到进一步完善。
- 2. 跨境电商商品将不能置身于法外之地,其产品质量、食品安全问题等会被相关法规予以规范。

此外,进出口食品安全局明确归属于海关,将负责进口食品企业的备案注册事宜。由此看来,水产、乳品(包括婴幼儿配方奶粉)、肉类、燕窝等进口食品企业注册职能将由认监委(CNCA)转到海关总署。

Standards & Regulations

GACC MOA Order 99 of 2018 (Announcement on Preventing the Introduction of the Small

Ruminant Animal Epidemic to China)

The announcement includes prohibiting the direct or indirect importation of cattle, sheep and related products from Bulgaria, the suspension of the issuance of the relevant *Quarantine of Entry Animals and Plants*, the revocation of *Quarantine of Entry Animals and Plants* already issued, etc. The announcement shall be executed as of the date of promulgation. (Lanzhou Customs 2018-08-02)

http://www.customs.gov.cn/lanzhou_customs/553124/553125/1953131/index.html

The Announcement of the State Council Tariff Commission on the Additional Tariffs on

Certain Imported Goods (Second Batch) Originating in the United States

The State Council Tariff Commission decided to impose tariffs on 5,207 tax items imported from the US. Among the commodities subject to tariffs are fresh or cold mutton with bones, other beef, chop suey and blood made or preserved, etc. (MOF 2018-08-03)

http://gss.mof.gov.cn/zhengwuxinxi/zhengcefabu/201808/t20180803 2980950.html

Warning on Strengthening the Prevention and Control of African Swine Flu

The report pointed out that it is necessary to strengthen the inspection of the incoming mail and passengers from the countries and regions of the African plague-stricken areas. Once pigs, wild boars and their products are found, they will be returned or destroyed. (GACC 2018-08-03) http://www.customs.gov.cn/customs/jyjy/dzwjyjy/jsxx/1954907/index.html

Warning Notice on Strengthening the Prevention and Control of Anthrax Epidemic

The notice involved cattle, sheep and related products. The early warning measures include: strengthening the daily inspection and supervision of live animals supplied to Hong Kong and Macao, strengthening the supervision and management of quarantine field for the entry animals, and giving full play to the role of the mechanism of joint prevention and control of animal epidemic, etc. (GACC 2018-08-16)

http://www.customs.gov.cn/customs/jyjy/dzwjyjy/jsxx/1966242/index.html

The Structure and Functions: Functions, Internal Institutions and Staffing Regulations of

GACC

There will be a new division, Division for Development of Free Trade Zone and Special Area, in the GAC. The division shall lead to establish the development plan, supervision rules, and be in charge of operational and post-operational oversight for special customs supervisory areas. This regulation shall come into force on July 30, 2018. (Unofficial Channel)

http://weixin.antionchina.com/Index/View?aid=DqC

Government Supervision

CNCA Updated Ireland Meat Refrigerator Enterprises Registration List in China

On August 7, 2018, CNCA approved Anglo Beef Processors Ireland UC T/A ABP Clones's registration in China. The registration varieties include frozen pork and its edible by-products. (CNCA 2018-08-07)

http://www.cnca.gov.cn/ywzl/gjgnhz/jkzl/imports-list/Coldstorage/Ireland20180807.pdf

SAMR Notification on 17 Batches of Unqualified Food (No.23 of 2018)

There were 131 batches of meat products, two batches of unqualified. The reason of unqualified was that the detection value of total plate count did not meet the requirements. (SAMR 2018-08-14)

http://samr.saic.gov.cn/tg/201808/t20180814_275548.html

Ministry of Agriculture and Rural Affairs Office Notification on the Results of Monitoring and Testing of Veterinary Drug Residues in Livestock and Bee Products in the First Half of 2018

Among the 3265 batches of livestock and poultry products tested, 3265 batches were qualified, and the pass rate was 100%. (MOA 2018-08-29)

http://www.moa.gov.cn/govpublic/SYJ/201808/t20180829 6156498.htm

Food Risks & Alerts

Mycoplasma Bovis Infection Was First Confirmed in Tasman District of New Zealand

On August 14, 2018, New Zealand MPI issued a biosafety circular that *Mycoplasma Bovis* infection was first confirmed in Tasman district of New Zealand. (MPI 2018-08-14) https://www.mpi.govt.nz/news-and-resources/media-releases/mycoplasma-bovis-confirmed-in-tasman-district/

Suspected Bovine Anthrax Epidemic Was Found in Inner Mongolia

Unknown cause of death of livestock occurred in Shengli Village, Dalin Town, Keerqin District in Tongliao of Inner Mongolia. It was diagnosed as suspected anthrax by Tongliao Epidemic Control Center. (China News 2018-08-14)

http://www.chinanews.com/sh/2018/08-14/8599225.shtml

Us Recalls Beef Products Contaminated with E. coli

Cargill Meat Solutions in Colorado announced that it is recalling 25,288 pounds of ground beef products that might be contaminated with E. coli O157:H7. (USDA 2018-08-23) https://origin-www.fsis.usda.gov/wps/portal/fsis/topics/recalls-and-public-health-alerts/recall-case-archive/2018/recall-069-2018-release

Industry News

Due to Continuous Losses, Fucheng Group Plans to Sell Beef Cattle Breeding and Slaughtering Processing Industrial Assets

Fucheng Group announces that it plans to sell beef cattle breeding and slaughtering processing industrial assets and business, the main reason is this industry is in a state of sustained losses. By disposing of the loss-making industry, the loss is expected to be reduced by about 15 million Yuan per year. (BJ News 2018-07-31)

http://www.bjnews.com.cn/food/2018/07/31/497566.html

The Animal Husbandry Production Situation Is Generally Good in the First Half of the Year in China, and the Supply of Livestock Products Are Ample

In the first half of this year, livestock production adjusted regional layout and optimized

production structure, and the overall situation of production tended to be improved. The relationship between supply and demand of livestock products improved, prices began to rise gradually after falling back seasonally, and the breeding efficiency improved steadily. (CF 2018-08-03)

http://www.chinafarming.com/axfwnh/2018/08/03/5702991272.shtml

Zhuhai Set up the First Designated Port Inspection Field for Imported Meat

After the GACC's data audit, on-site inspection, problem rectification and subsequent verification, the first cold chain inspection and storage facility of Zhuhai's designated port for imported meat was put into operation in Zhuhai bonded area Gaosheng Cold ChainLogistics Co., Ltd at the end of July. (ZJWB 2018-08-05)

http://zjwb.hizh.cn/html/2018-08/05/content_49579_314818.htm

The Rising Trend of Mutton Price Is Obvious, the Main Reason Is that the Supply Is Not Adequate to the Demand

According to the designated monitoring data for the country's 480 markets from the Market and Economic Information Division of the Ministry of Agriculture, the average price of mutton in China is 50.36 Yuan/kg, up 24.1 percent from the same period last year. The price of mutton is rising. (CNR 2018-08-07)

http://country.cnr.cn/market/20180807/t20180807_524325522.shtml

The Total Import of Meat Exceeds 2 Million Tons from January to June, an Increase of 3.8% Year on year

The total import of meat exceeded 2 million tons from January to June in China, the import of pork and beef accounted for the majority. According to the Customs statistics, meat import reached 340,000 tons in June, up 14.3% year on year; from January to June, the total import of meat was 2.145 million tons, up 3.8% year on year. (Feed Trade 2018-08-07)

http://www.feedtrade.com.cn/livestock/poultry/2243497.html

The Beef Cattle Industry Is Gaining Momentum

China's beef cattle industry is faced with the challenge of increasing domestic demand for beef and increasing impact of imported low-priced beef. It is urgent to explore a new way of development. (CSD 2018-08-08)

http://news.sciencenet.cn/sbhtmlnews/2018/8/337924.shtm?id=337924

The Drought Has Led to an Upsurge of Slaughter Ratio for Cattle and Sheep in Australia, and the Supply Is under Pressure for the Next Two Years

According to the "Cattle Industry Forecast" released by the Australian Meat and Livestock Association, the continued drought, combined with a in the number of small cows retained for breeding, has raised the forecast for Australian cattle slaughter to 7.8 million in 2018, up 9% from the total in 2017. (ACB News 2018-08-09)

http://www.acbnews.com.au/industrynews/20180809-26495.html

In the First Seven Months, Brazil Exported \$3.5 Billion of Beef and China Imported Nearly
Half

According to data released by the ministry of agriculture, animal husbandry and food supply (Mapa) of Brazil, Brazil exported \$3.5 billion of beef in the first seven months of this year, up 11.1% from a year earlier, with China accounting for nearly half of that. (NMQB 2018-08-20) http://www.br-cn.com/news/br_news/20180820/114220.html

More Than 2,500 Sheep Have Died and Australia's Largest Live Sheep Exporter Has Lost Its Export License

Australia's Federal Department of Agriculture and Water Resources has confirmed that Emanuel Exports, a live sheep export company, has lost its export license due to more than 2,500 live sheep have died through transport. (China News 2018-08-22) http://cul.chinanews.com/gj/2018/08-22/8607461.shtml

The Revenue of Yisai Beef in the First Half of 2018 Was 832 Million Yuan, with a Net Profit of 40,105,675 Yuan

According to the 2018 semi-annual report released by Yisai Beef recently, the company realized 832 million Yuan of revenue as of June 30, 2018. The net profit attributable to the shareholders of the listed company was 40,105,675 Yuan. (Wabei 2018-08-22)

http://www.wabei.cn/n/201808/2321885.html

Russia and China Are Holding Talks on the Export of Meat from Baikal

The two sides agreed to prepare a document on the veterinary and health provisions on the supply of poultry and dairy products from the Russian Federation and China for signature as soon as possible, the press office said. In addition, the two sides also addressed the important issue of the development of the export of Russian food and agricultural products, including beef, pork, mutton, poultry and meat products, through the outer Baikal Manzhouli international automobile passage port. (Sputnik News 2018-08-24)

http://sputniknews.cn/economics/201808241026205489/

(Interpretation) The Structure and Functions :Functions, Internal Institutions and Staffing

Regulations of GACC

Recently, the internal structure and functions of the General Administration of Customs, P. R. China (GACC) was determined. According to the internal documents, there will be a new division, the Division for Development of Free Trade Zone and Special Area, in the GACC. The division shall lead to establish the development plan, supervision rules, and be in charge of operational and post-operational oversight for special customs supervisory areas.

Antion believe the establishment of the new division will result two things.

First, the import channels, through cross-border e-commerce and free trade zones, will be taken into oversight. The List for Access-permitted Products will be extended and clarified.

Second, there will be regulations and standards to regulate the quality and safety of foods imported through cross-border e-commerce.

In addition, Food Safety Bureau for Import and Export is clearly attributable to the GACC, and it is in charge of the recordation and registration of the import food enterprises. It means the responsibilities of CNCA is largely transferred to GAC. The registration for foreign manufacturers of aquatic products, dairy products (include milk-based infant formula), meat and cubilose will be taken by the GACC.

About Antion

Antion (Beijing) Information Consulting Co., Ltd. is engaged in consulting services for food industry to provide all aspects of service, including food safety information monitoring, standards & regulations management, standards & regulations consulting, professional translation and other consulting services regarding food safety.

Our services cover mainland China, Hong Kong, Taiwan, Japan, Korea, and other English-speaking countries.

Contact Us: Lillian Fan

T: +86-10-51301566 M: +86-13810723038

WI. +80-13810723038

E: Lillian.fan@antionchina.com